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داستان یحیی گل محمدی و روز ۱۰ مهر

چرا کشتی گیر آذربایجانی با زارع مبارزه نکرد؟

هفته هجدهــم رقابت های لیگ برتر فوتبــال ایران اواخر 
هفته گذشته و به طور مشخص روزهای چهارشنبه و پنجشنبه 
برگزار شــد که در یکی از حساس ترین بازی ها، پرسپولیس در 
ورزشگاه آزادی بدون گل مقابل آلومینیوم اراک متوقف شد تا 
صدر جدول را از هم از دست بدهد. سرخ های تهرانی پیش از 
این دیدار به تنهایی و با اختلاف دو امتیاز در مقایسه با سپاهان 
صدرنشــین بودند، ولــی برتری تیم اصفهانــی در کنار توقف 
پرسپولیس، باعث شد این تیم اگرچه هم امتیاز با سپاهان ولی 
به دلیل تفاضل گل کمتر، صدر جدول را از دست بدهد و فعلا 
در رده دوم قرار بگیــرد. نتیجه هفته هجدهم در حالی برای 
پرسپولیسی ها حاصل شد که این تیم مطابق با چند هفته قبل، 
از داوری گلایه تندی داشت. شاگردان یحیی در این بازی روی 
اخراج بیرانوند از یک ســو و در ســوی دیگر، نگرفتن چندباره 
پنالتی شــان در لیگ برتر، انتقاد داشتند. این انتقاد به تندترین 
شکل ممکن به کنفرانس خبری یحیی گل محمدی، سرمربی 
این تیم  کشیده شد تا او از این بگوید که مشکل حضور خودش 
در پرسپولیس است و چه بسا اگر یحیی سرمربی نبود، داوران، 
مســئولان با این تیم مهربان بودند. فارغ از درستی یا نادرستی 
ایــن ادعای یحیــی، او در آن کنفرانس خبــری  صحبت های 
درخور دیگری را به زبان آورد و از این گفت که پرسپولیس تیم 
«مردم» اســت. او همچنین گفت که بازیکنانش جام «شرف» 
را برده اند و به تاریخ خاصی هم درباره این موضوع اشاره کرد. 
«آقای تاج! آقای افشاریان! آقای سازمان لیگ! آقای درویش! 
همه گــوش کنید. ما جام اصلی را هفته هفتم گرفتیم. از این 
جام های فلزی زیاد در باشــگاه داریــم. احتیاج به این جام ها 
نداریــم. ما جام شــرف را بردیم. بازیکنان مــا ثابت کردند که 
بهترین هستند و باشرف. یک ســال و نیم من با این تیم قرارداد 
دارم و هیچ کس هم نمی توانــد من را تکان دهد؛ نه درویش 
و نه هیئت مدیره. چون مردم پشــت تیم هســتند. آقایان! من 
یک سال و نیم جام نمی گیرم. هواداران عزیز، می دانم چه حس 
و حالی دارید، ولی یک سال و نیم از جام خبری نیست. از هفته 

بعد هم با تیم امید در مســابقات حاضر می شویم! مگر اینکه 
حکم اخراج مــن را از بالا بالاها بدهند که مــن را بردارند. از 
باشــگاه ما این اتفــاق نمی افتد. متأســفانه در این هفته های 
اخیر اتفاقاتی می افتد هم داخل تیم و هم بیرون تیم. این هم 
متأسفانه وضعیت داوری است. ممکن است جام های فلزی 
را بگیرید  اما شرف، غیرت و مردانگی را هیچ وقت نمی توانید از 
این تیم بگیرد، چون مردم پشت تیم هستند. این تیم حکومتی 
نیست، تیم مردمی است. حالا بزنید و بکوبید و فلان؛ همه چیز 
برای مردم مشخص است. ادامه بدهید؛ هیچ اتفاقی برای این 
تیم بزرگ نمی افتد. خودتان را خراب می کنید و خودتان را بین 
مردم از بین می برید. من صحبــت فوتبالی ندارم. همین طور 

ادامه می دهیم و ان شاءاالله ببینیم چه اتفاقی خواهد افتاد».
یحیــی در همین چنــد خط، چندین نکتــه را مطرح کرده 
که نیاز به واکاوی بیشــتر ندارد  ولی اشــاره او به هفته هفتم 
و روزی که می گوید بازیکنانش جام شــرف را گرفته اند، اشاره 
به شــایعه ای قدیمی است که حالا با همین صحبت ها تبدیل 
به واقعیت شــده اســت. هفته هفتم، روز ۱۰ مهر برگزار شد؛ 
در آن روز پرســپولیس در ورزشــگاه آزادی به مصاف تراکتور 
رفــت و در دیداری که مهدی ترابــی ضربه پنالتی اش را هدر 
داد، این تیم با یک گل شکســت خــورد. با این حال  نه اتفاقات 
آن دیدار  بلکــه موضوعاتی که روز قبل از بازی با تراکتور رقم 
خورد، حســابی خبرســاز شــد. آن روزها مصادف شده بود با 
بازداشت حسین ماهینی، بازیکن سابق پرسپولیس. ادعا شده 
بود که پرسپولیسی ها نمی خواهند برابر تراکتور به میدان بروند 
تا وضعیت ماهینی روشــن شــود. حتی تأخیر در برگزاری این 
بازی هم به این شایعه دامن زد؛ گو اینکه نهایتا انجام آن دیدار، 
به بخشــی از این شــایعات پایان داد. ماجرای حسین ماهینی 
ولی تنها اتفاق آن روزِ به خصوص نبود چون شــایعه شد یک 
روز قبــل از تقابل بــا تراکتور، کریم باقری به همراه ســروش 
رفیعی، کمال کامیابی نیا، علیرضا بیرانوند، فرشاد فرجی، میلاد 
سرلک، مرتضی پور علی گنجی، سیامک نعمتی و حامد پاکدل 

برای ارائه توضیحات درباره فعالیت هایشــان در شــبکه های 
اجتماعی احضار شده اند. موضوعی که آن روزها هرگز به طور 
رسمی تأیید نشــد ولی از صحبت های یحیی گل محمدی در 
کنفرانــس خبری قبل از بازی می شــد حــدس زد که در این 
تیم اتفاقاتی رخ داده اســت. او گفته بود. «حال دلمان خوب 
نیســت؛ در این روزهای تلخ که همه مردم ناراحت هســتند، 
صحبت دربــاره فوتبال هیچ فایده ای نــدارد. زمانی که حال 
دلت خوب باشــد، فوتبال و بازی می چسبد؛ اما در این شرایط 
نمی توانم درباره مسابقه صحبت کنم؛ هم بازی بدون تماشاگر 
است و هم در هر صورت در روزهایی هستیم که اکثریت مردم 
با توجه به اتفاقاتی که افتاده ناراحت هســتند». بازی هم که 
تمام شــد، یحیی گفته بود صحبت هایی درباره فوتبال ندارد 

و از خبرنــگاران خواهش کــرده بود درباره مســائل فوتبالی
 سؤالی نپرسند.

حالا بعد از گذشــت چندین ماه از آن اتفاق، صحبت های 
اخیر یحیی گل محمدی نشان می دهد شایعاتی که در آن برهه 
رواج پیدا کرده، درســت است. البته که به غیر از این موضوع، 
بخش دیگــری از صحبت هــای گل محمدی که ایــن روزها 
عنوان کرده قصد دارد در ادامه رقابت های لیگ برتر تیم امید 
پرسپولیس، نه تیم اصلی را در لیگ به میدان بفرستد، خبرساز 
شــده اســت؛ موضوعی که یکی دو روز اخیر به اندازه کافی 
سوژه گمانه زنی رسانه ها شده و برای نهایی شدنش چاره ای به 
غیر از انتظار تا روز چهارشــنبه که قرار است این تیم در آبادان 

به مصاف صنعت نفت برود، نیست.

اتحادیه جهانی کشــتی دلیل مبارزه نکردن کشــتی گیر آذربایجانی با امیرحسین زارع 
را اعلام کرد. به گزارش ایســنا، در فینال وزن ۱۲۵ کیلوگرم کشتی آزاد تورنمنت رنکینگ 
اتحادیه جهانی کشــتی در زاگرب کرواســی، امیرحســین زارع باید به مصاف حریفی از 
جمهوری آذربایجان می رفت اما این کشــتی گیر روی تشک نیامد تا دست زارع به عنوان 
فرد پیروز بالا رود. این کار کشتی گیر آذربایجانی حواشی مختلفی را در فضای مجازی به 

دنبال داشــت و برخی آن را به اتفاق های اخیر در حمله به سفارت آذربایجان در تهران 
ربط دادند؛ اما اتحادیه جهانی کشتی در گزارش خود اعلام کرد که کشتی گیر آذربایجان 
به دلیل مصدومیت به روی تشــک نیامده اســت. تصاویر سکوی اهدای مدال وزن ۱۲۵ 
کیلوگرم نیز نشان می دهد این کشتی گیر از ناحیه چشم به شدت آسیب دیده و یک چشم 
او کاملا بسته شده است. تیم کشتی آزاد ایران که با شش نماینده عازم این مسابقات شده 

بود، در پایان توسط رضا اطری در ۶۱ کیلوگرم، علی سوادکوهی در ۷۹، حسن یزدانی در 
۸۶ و امیر حسین زارع در ۱۲۵ کیلوگرم به چهار مدال طلا رسید و یونس امامی در ۷۴ و 
امیرعلی آذرپیرا در ۹۷ کیلوگرم به مدال نقره رســیدند. تیم کشتی آزاد ایران در شرایطی 
عازم این تورنمنت مهم شده بود که پژمان درستکار، سرمربی تیم ملی، در این مسابقات 

حضور نداشت.
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شطرنج

هشدار یک استاد بزرگ درباره شرایط 
شطرنج بازان کشور

اســتاد بزرگ شــطرنج زنــان ایــران می گوید شــطرنج بازان انگیــزه ای برای 
ادامه دادن ندارند و برای همین است که همه یکی یکی می روند. مبینا علی نسب 
در گفت وگو با ایســنا درباره شــرایط تیم ملی شــطرنج گفت: ما مربی شخصی 
داریم، همه کارها بر عهده خودمان است و با هزینه شخصی در مسابقات شرکت 
می کنیم. متأســفانه اردویی هم نداریم و همه چیز بر عهده شــخص ورزشــکار 
اســت. او گفت: آخرین مســابقه من لیــگ قهرمانان اروپا بــه میزبانی اتریش و 
در مهرمــاه بود. برای تیم ترکیه بازی کردم. خوشــبختانه نتیجه خوبی کســب 
کردیم . بعد از آن کمی درگیر درس شــدم و احتمالا از فروردین قرار است دوباره 
مســابقاتم را شروع کنم. اولین مســابقه ام احتمالا اپن اسپانیا خواهد بود. او در 
پاســخ به این پرســش که این مشکلات و مهاجرت برخی شــطرنج بازان شرایط 
شــطرنج را بغرنج تر نمی کند؟ گفت: رفتن طباطبایی کــه فکر نمی کنم صحت 
داشــته باشــد. تا جایی که من می دانم، او همچین قصدی ندارد  اما شرایط هم 
اصلا خوب نیســت. در این شــرایط مســابقه رفتن و گرفتن مربی خارجی خوب 
ســخت است. همه شــطرنج بازان با هزینه شــخصی خود در مسابقات شرکت 
می کننــد و مربی شــخصی دارند. علی نســب گفت: با این شــرایط تا یک جایی 
می توان ادامه داد. شــطرنج بازان انگیزه ای برای ادامه دادن ندارند و برای همین 
هست که یکی یکی می روند. امیدوارم شرایط خوب شود و فکری به حال شطرنج 
ایران کنند. ما در بازی های آســیایی هم هستیم و امیدوارم بتوانیم نتیجه خوبی 
بگیریم. او درباره هزینه های شــخصی که شــطرنج بازان انجام می دهند، گفت: 
هزینه مربی از ســاعتی ۳۰ تا ۵۰ یورو شــروع می شــود به بالا. هزینه شرکت در 
مســابقات هم پول کمی نیست. برای هر مســابقه تقریبا ۵۰ تا ۶۰ میلیون هزینه 
می شــود. در این شرایط برای ما ســخت است که همیشه مسابقه برویم و فعال 
باشیم. این اســتاد بزرگ شــطرنج افزود: امیدوارم کمی بیشتر به شطرنج نگاه و 
توجه کنند. ما بازیکنان خوب و جوانی در این رشــته داریم که می توانند پیشرفت 
کنند اما چون حمایت نمی شــوند از شطرنج فرار می کنند و دیگر انگیزه ای برای 
ادامه دادن ندارند. امیدوارم بیشــتر توجه کنند، مربی بگیرند و اردو بگذارند تا با 
آمادگی خوبی هم در بازی های آســیایی و هم داخل سالن آسیا شرکت کنیم. او 
در پاســخ به این پرسش که مربی خارجی باید در چه سطحی باشد؟ گفت: باید 
ســطح مربی خارجی تیم ملی خیلی بالا باشد. ســطح شطرنج مردان ما خیلی 
بالا اســت. سوپر استاد بزرگ داریم، دو یا سه بازیکن با ریتینگ دوهزارو ۶۰۰ داریم 
کــه اینها نیاز به مربی بزرگی دارند تا بتوانند پیشــرفت کننــد. امیدوارم به قولی 
کــه به ما داده اند عمل کنند و یک مربی خوب برای ما بیاورند. او در پایان گفت: 
در حال حاضر من و خانم پریدر اســتاد بزرگ زنان ایران هســتیم . البته خانم پریدر 

فعال نیستند.
فـوتـبـال در امـروز

ولفسبورگ – بایرن مونیخ ۲۰:۰۰
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اینتر – میلان ۲۳:۱۵
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مایورکا – رئال مادرید ۱۶:۳۰
خیرونا – والنسیا ۱۸:۴۵
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